



## တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်

လါယုၤ ၁၂သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 23-82-D1

### ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်- တၢ်ဒွဲၣ်အူဟံၣ်ဃီ ဒီးတၢ်ခးလီၤနီၣ်ကိၤကျိဖးဒိၣ်ဖဲ ကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆၢပူၤ လါယုၤ ၂၀၂၃န့ၣ်

တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ် တဘျီတဘျီပာ်ဖျါဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ ကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပူၤ ဖဲလါယုၤအါရံၤ ၂၀၂၃န့ၣ်န့ၣ် လီၤ. ဖဲလါယုၤအါရံၤ ၁၆သီ, ၂၀၂၃ န့ၣ်န့ၣ်, ထံကီၢ်တၢ်ပာ်တၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) ခိၣ်ချ့သးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် ၅၉၈, သးဖိတဖၣ် ခးလီၤနီၣ်ကိၤကျိဖးဒိၣ် ဆူ က---သီ, ဝုကးကရူၤ, ကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပူၤ ဒီး ကဲထီၣ်ဝဲတၢ်ပာ်ဖျါမုၢ်ဟးဖျိး ဒီးဟံၣ်ဟးဂီၤဝဲ သၢဖျါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ မၤဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကီၢ်ဝဲ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိၣ်သးသမူဒီးအတၢ် ဘၣ်တၢ်ဘၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယုၤအါရံၤ ၂၁သီ, ၂၀၂၃ န့ၣ်န့ၣ်, SAC သးဖိတဖၣ် ဒွဲၣ်အူဝဲဒုသထူၣ်တဖျါ ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အဂၤ ခံဖျါ ဖဲ ဘ---သဝီ, ဆံပူၤကရူၤ, ကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆၢပူၤ ဖဲ အဝဲသ့ၣ်ထီၣ်ခးဝဲ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် တၢ်ခးအတြၢ် ဝံၤအလီၢ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup>

#### SAC ခးလီၤနီၣ်ကိၤကျိဖးဒိၣ် ဒီးကဲထီၣ်ဝဲတၢ်ဂွံကီၢ်လၢပုၤတဝုၤပူၤ

ပုၤသဝီဖိတဖၣ်ပာ်ဖျါဝဲ ဖဲလါ ယုၤအါရံၤ ၁၆သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်, ဂီၤခိၣ်န့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပာ်တၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) ခိၣ်ချ့သးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် ၅၉၈ သးဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဟးဆုၣ်ဝဲဒုသထူၣ်တဖၣ် က---သီ, ဝုကးကရူၤ, ကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. SAC ခိၣ်ချ့သးရ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် ၅၉၈ သးဖိတဖၣ်အံၤ အိၣ်ဝဲဖဲ ဆုၣ်ကွဲၣ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၢ, ချါလွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. က---သဝီ အံၤအိၣ် သ့ၣ်လီၤသးဖဲ ကညီဒီကလုာ်ဆၢဖျိၣ်ကရၢ (KNU) တၢ်ပာ်အဖိလၢန့ၣ်လီၤ. ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) တၢ်သမံသမိးအတြၢ် အိၣ်ဘူးဒီးသဝီခံဖျါန့ၣ်လီၤ. SAC သးတဖၣ်စ့ၢ်ကီၢ်ဟူးဂဲၤလၢသဝီပူၤ ဒီး SAC အတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် အိၣ်တဘျီဖျါလၢသဝီအယုၤန့ၣ်လီၤ.

<sup>1</sup> တၢ်ဂွံကီၢ်လၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ခးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါမးရူး ၂၀၂၃န့ၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤ သကိးတၢ်တဂၤ ဖဲဒုသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လီၤအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၤ KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ ခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢ အဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂွံကီၢ်လၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအီၤထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒုၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂွံကီၢ်လၢ န့ၣ်လီၤ.

ဖဲ လါယနူအါရံၤ ၁၆သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်, ကဘဉ်ဖဲ ဂီၤခီ ဓးဝၣ်န့ၣ်ရံၣ်, SAC ခိၣ်ချ့သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် ၅၉၈ ထီၣ်ခးဝဲ KNLA တော်ဘဉ် တော်ဘာတော်သမံသမိးအတြဲတဖျါအိၣ်ဘူးဖဲ က---သဝီန့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ တော်ဒုးကဲထီၣ်အယံၤကအိၣ်လၢ တန့ၣ်ရံၣ်ဃုာ် ဃုာ်န့ၣ်လီၤ. တော်ဒုး ၅ မံးနံးဝံၤအလီၢ်ခံ, ကဘဉ်ဖဲ ဂီၤခီ ၉၅ဝၣ်န့ၣ်ရံၣ်, SAC ခိၣ်ချ့သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် ၅၉၈ ခးလီၤနီၤစါဝဲကျိဖးဒိၣ် (၄၀ မမ) ၅ ထံၣ် ၆ ထံၣ်ဆူ က---သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချ့သုာ်တဖဉ်လီၤ တဲၤလၢသဝီပူၤဒီးပိၤဖးထီၣ်ဝဲဒုၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢ တော်န့ၣ်အဃိ, ဟံၣ်ဟးဂီၤဝဲဒုၣ် သၢဖျါန့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်လၢအဟးဂီၤ သၢဖျါအံၤ မ့ၢ်ဝဲသဝီဖိ လၢအမ့ၢ်, မ့ၢ် C---, အူ ဒ--- ဒီးအူ အ---သ့ၣ်တဖဉ်အဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်သနာ်က့ သဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ် တဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးလၢကျိဖးဒိၣ်နီတဂၤဘဉ် မ့ၢ်လၢအ ဝဲသ့ၣ်ဃုာ်ပာ်စၢၤကွံာ်ဝဲလံ ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဟူကျိသိၣ်တၢတၢတဘျီ ဖဲတော်ဒုးကဲထီၣ်အဆၢတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိလၢအဃုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးသ့ၣ်တဖဉ် ဃုာ်ဝဲဆူ သဝီလၢအဘူးဒ် အမ့ၢ် န---သဝီ, ပ---သဝီ, ဖ---သဝီ ဒီး လ---သဝီ ဖဲကွဲးထီၣ် ကီၢ်ဆဉ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤနီၤလဲၤဃုာ်ဝဲဆူ အဝဲသ့ၣ်တၢသ့ၣ်အိၣ်ဖျိးအိၣ်အလီၢ်လၢကစၢ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသဝီဖိအိၣ်အါနီၤဒီး ၁၃၅၀၀၀၀ လၢ က---သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိကအိၣ်လၢ ၁၃၀၀၀၀၀ ဃုာ်ထီၣ်ကွံာ်ဝဲလၢအသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. အိၣ်ဒုၣ်ထဲလၢသဝီဖိ လၢ အသးပုၤစၢၤကီးဂၤ အိၣ်တ့ၢ်ဝဲလၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအဃုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးသ့ၣ်တဖဉ် ဘဉ်သဂၢ်ဒီးတၢအိၣ်တၢအိတလၢ တလီၣ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဃုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအဃုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးသ့ၣ်တဖဉ် ဘဉ်သဂၢ်ဒီးတၢကီတၢခဲလၢကဒီး န့ၣ်ဘဉ်တၢကူဆါယါကျါန့ၣ်လီၤ. ဒီးည---, သဝီဖိပိာ်မုာ်လၢအဃုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးတဂၤ အိၣ်လၢ က---သဝီ, ပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒုၣ် “လၢ သ့ၣ်ဆယဉ်ဝဲပူၤန့ၣ် တၢဆါဟံၣ်တဖဉ်အိၣ်ဝဲ ဘဉ်ဆဉ်သနာ်က့ အိၣ်ယံာ်ဝဲဒုၣ်ဒီးပသဝီန့ၣ်လီၤ. ပကလဲၤဆူဝဲပူၤလၢမ့ၢ်နီၤ လၢ ကကူဆါယါကျါသးအဂီၢ်န့ၣ်တညီဘဉ် မ့ၢ်လၢတၢလဲၤထီၣ်က့ၤလီၤတၢဘဉ်တၢဘာတအိၣ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ပကသံၣ်ကသီ သ့ၣ်တဖဉ်တအိၣ်ဘဉ်အဃိ ပမၤတၢတသ့ၣ်နီတမံၤဘဉ်လၢကယါကျါတၢဆါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပဘဉ်တူၢ်တၢဆါဒီးအံၤန့ၣ်လီၤ.”

တၢခးလီၤကျိဖးဒိၣ်စ့ၢ်ကီး ကဲထီၣ်ဝဲတၢဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးလၢသဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ်အတၢလုာ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူန့ၣ်လီၤ. စါ ၈---တဲအါ ထီၣ်ဝဲလၢ “SAC သုးဖိတဖဉ် ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်လၢပာ်ကတီၢ်ပူၤအံၤ ကဲထီၣ်ဝဲတၢလီၤပျံၤဖးဒိၣ်လၢသဝီဖိတဖဉ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီ ဖျါလၢ SAC သုးတဖဉ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အဃိ သဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ်ပျံၤဝဲလၢအကလဲၤဆူအတၢဖဲးတၢမၤအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢပ ဘဉ်ဃုာ်ဘဉ်ဟးအဃိ ပလဲၤဖဲးတၢမၤတၢလၢပတၢလုာ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူအဂီၢ်တချုးလၢဘဉ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ် ပျံၤဝဲ ဒိၣ်မးလၢ ကျိဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖဉ်ကလီၤတဲၤလၢအသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ.” ဒီး ခး---, သဝီဖိပိာ်မုာ်တဂၤ အိၣ်လၢ က---သဝီ, တဲဝဲ “ပတ မၤဘဉ်တၢဘျီဘျီဆီဆီ လၢပတၢလုာ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူအဂီၢ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ထီဘီန့ၣ်ပဘဉ်ယိၣ်တၢလၢ မ့ၢ်တၢဒုးကကဲထီၣ်အ ဆၢကတီၢ်ဖဲလဲၣ် ဒီး တၢခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ကကဲထီၣ်အဆၢကတီၢ်ဖဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဟးထီၣ်လၢတၢချုတဘျီဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ပဘဉ် ယိၣ်တၢဒီးပပျံၤတၢန့ၣ်လီၤ. ပတမံၤဘဉ်မူၤမူၤနီၢ်နီၢ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ပဘဉ်ယိၣ်လၢပကဘဉ်ဃုာ်ကဒီးအသီတဘျီန့ၣ်လီၤ.”

သဝီဖိတနီၤနီၤ [က---သဝီဖိ] လဲၤဃုာ်ဝဲ ဆူ န---သဝီ, ကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆဉ်န့ၣ်လီၤ. [ဖဲအဝဲသ့ၣ်လဲၤတုၤဒီး] SAC သုးဖိအိၣ်လၢ ဝီ ကီၢ်ဆဉ်, ဘကိကီၢ်ဆၢသ့ၣ်တဖဉ်, ခးလီၤနီၤစါကျိဖးဒိၣ်ဆူ န---သဝီ, ဒီး သဝီဖိဘဉ်ဃုာ်ကဒီးတဘျီန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖဉ်တဲ ဝဲ, တၢကရၢ်ကရိလၢအဘဉ်ဃးဒီးတၢဟ့ၣ်မၤစၢၤပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢလိၣ်တဖဉ် ဟဲဟ့ၣ်မၤစၢၤပုၤသဝီဖိလၢအဘဉ် ဃုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးသ့ၣ်တ ဖဉ်တအိၣ်နီတဖုဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢတၢဒီးန့ၢ်တၢဂ့ၢ်တၢကျိအဆၢကတီၢ်, အါဒုၣ်တက့ၢ်သဝီဖိလၢအဃုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးသ့ၣ် တဖဉ်တ က့ၤဘဉ်ဒီးဆူအဟံၣ်ဒီးဘဉ် ဒီဖျါလၢတၢအိၣ်သးတဂၢ်ကျါဒီးဘဉ် ဒီး တၢခးလီၤနီၤစါကျိဖးဒိၣ်အဃိန့ၣ်လီၤ. SAC ဒွဲၣ်အူပုၤ ဟံၣ်တဖျါ ဒီး လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖဉ်အတၢလုာ်ထီၣ် ခံဖျါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၂၁သီ, ၂၀၂၃နံၣ်န့ၣ်, SAC သးဖိတဖၣ် ခွဲၣ်အူထီၣ်ဝဲ ဟံၣ်တဖျါဒီး တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ခံဖျါလၢ ဆ---သဝီ, ဆံ ပိုကရူၢ်, ကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆၢ, ခူသထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသဝီတၢ်တဲဝဲ ဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၂၁သီ, ၂၀၂၃နံၣ်န့ၣ်, SAC ခိၣ်ချ့သး ရၢၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၂၀၇) အသးဖိတဖၣ်လၢ အိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဒီး ဟူးဂဲၤဖဲ ဝါဒၣ်ကွဲးတၢ်လီၤလၢ ခိၣ်ချ့သးရၢၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၂၀၇) သးက လၢ (အိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးတၢ်လီၤ ဒီး ဆ---သဝီ မ့ၢ်ဟးလၢခိၣ် န့ၣ် ကယံၤဝဲသၢဆံမံးနံး) န့ၣ်လီၤ. ဖဲတနံၤဃီန့ၣ်, SAC အသးဖိ သ့ၣ်တဖၣ် ပံးဃာ်ကျဲတဖၣ်လၢ တၢ်ကလဲၤဆူ KNU တၢ်ဟံၣ်တဖျါသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး မၤပတုၣ်ဝဲ သိလ့ၣ်ဒီး သိလ့ၣ်ယီၤသ့ၣ်တဖၣ် တဟ့ၣ်ဒုအခွဲးလၢ ပုၤကလဲၤဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC အသးဖိသ့ၣ်တဖၣ် ပတုၣ်ဝဲ သိလ့ၣ်, သိလ့ၣ်ယီၤ ဒီတပျဲပုၤ လ့ၢ်ထီၣ်လ့ၢ်လီၤ နီတၢ်ဘၣ်. SAC သးဖိသ့ၣ်တဖၣ် ကီးပတုၣ်ဝဲ ပုၤနီၣ်သိလ့ၣ်ယီၤဖိ ဒီး ပုၤနီၣ်သိလ့ၣ်ဖိ လၢအလဲၤဖဲ ဝါကးကရူၢ်ဒီး ဆံပိုကရူၢ်အ ဘၢၣ်စၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးဟံးန့ၢ်ဝဲသဝီဖိအလီၤတဲစိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတနံၤဃီ, မုၢ်ဟါလီၤ သၢန့ၣ်ရံၣ်ဃာ်ဃာ်န့ၣ် SAC အသးဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဟးထီၣ်ဝဲလၢ ဝါဒၣ်ကွဲးတၢ်လီၤ ဒီးလဲဝဲဆူ ဆ--- သဝီဒီး အဝဲသ့ၣ် စးထီၣ်ဟူးဂဲၤဝဲသးအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဖဲ ဟီၣ်ကဝီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်စးထီၣ် သးအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအဆၢ က တီၢ်န့ၣ်, SAC ခိၣ်ချ့သးရၢၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၂၀၇) အသးဖိတနီၤလၢ အိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ ဝါဒၣ်ကွဲးဟီၣ်ကဝီၤအလီၤခံသ့ၣ်တဖၣ် ခး လီၤနီၤစါကျိဖးဒိၣ်ချဲလၢ ဟီၣ်ကဝီၤအပူၤဒ်သီး ကမၤစၢၤဝဲဒၣ် အသးဖိ လၢအလဲၤလီၤဝဲဆူ ဆ---သဝီသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချဲတနီၤန့ၣ် လီၤတဲဝဲဆူ ဆ---သဝီအပူၤဒီး ပိဖးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲသဝီအပူၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲဒီး ကညီဒီကလုာ်တၢ် ထုးဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် အတၢ်သမံသမိးအလီၤန့ၣ်လီၤ. ကမုၢ်တၢ်ဒီသဒါအသး PDF အကရၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အိၣ်ဝဲတပူၤဃီဒီး က ညီဒီကလုာ်တၢ်ထုးဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် သ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်သမံသမိးအလီၤန့ၣ်လီၤ. SAC အသးဖိသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ပညိၣ်လၢ အဟဲ ဟူးဂဲၤဖဲ ဟီၣ်ကဝီၤတတီၤအံၤ အပူၤန့ၣ် ကမၤဟးဂီၤကွဲၣ်ဝဲ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုးဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် အတၢ်သမံသမိးအလီၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ SAC အသးဖိသ့ၣ်တဖၣ် လဲၤန့ၣ်တုၤဝဲဆူ ဆ---သဝီအပူၤဒီး ခိၣ်ချ့သးရၢၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၂၀၇) အသးဖိတနီၤလၢ အိၣ်လၢ တၢ်လီၤ ခံသ့ၣ်တဖၣ် ပတုၣ်ဝဲဒၣ် တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဒီး ဆုၤလီၤဝဲ အသးဖိသ့ၣ်တနီၤလၢ ဆ---သဝီ ဒ်သီး ကမၤအါထီၣ်ဝဲ SAC သးမုၢ် သံၣ်ဘိ အဂံၢ်အဘါန့ၣ်လီၤ. ဖဲ မုၢ်ဟါလီၤ ၄း၃၀ မံးနံးအဆၢကတီၢ်, SAC သးဖိကအိၣ်အဂၤ လၢ ၁၀၀၀၀ ခွဲၣ်အူဝဲဒၣ် ဟံၣ်တ ဖျါ လၢအိၣ်ဘူးဒီး KNLA တၢ်သမံးသမိးအတြဲၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဒိဝဲတၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲအဝဲ သ့ၣ်ခွဲၣ်အူဝဲဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢတၢ်မၤနီၣ်မၤဃါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်လၢတၢ်ခွဲၣ်အူအီၤအံၤ မ့ၢ်ဝဲ အူ ယ---အဟံၣ်, သဝီဖိတၢ်လၢအိၣ်လၢ မ---သဝီ, ဆံပိုက ရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် [SAC] ခွဲၣ်အူစ့ၢ်ကီးဝဲ တၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်သ့ၣ်မုၢ်ဒိၣ်တဖျါ ဒီးမဲးတဲးလဲးအဒဲတဖျါ လၢအိၣ်ဘူးဒီး အူ ယ--- အဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. အူ ယ---အဟံၣ်အံၤ ကလီၤလၢဝဲ စုပယီၤ ၂၀,၀၀၀,၀၀၀ကွၢ်, [USD 9,523.80] န့ၣ်လီၤ. SAC သးဖိတဖၣ် ဟးထီၣ်ကွဲၣ်ဝဲလၢသဝီပူၤ ဖဲအဝဲသ့ၣ်ခွဲၣ်အူထီၣ်ကွဲၣ်ဝဲဟံၣ်တဖျါ ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အဂၤခံဖျါဝဲအလီၤခံန့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤသ ဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဝဲလၢ SAC ခွဲၣ်အူထီၣ်ဝဲသဝီဖိအဟံၣ်အံၤ မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလၢ ဟံၣ်တဖျါအံၤဘၣ်ထွဲဒီး PDF သးဖိအဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.

SAC ခွဲၣ်အူဝဲသဝီဖိတဖၣ်အဟံၣ်ဒ်အံၤအိၣ်ဝဲခံဘျီလံ, တချူးလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤဒဲးဘၣ် ဖဲကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆၢပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ် ကဲထီၣ်သးတဘျီအံၤ မ့ၢ်ဝဲသၢဘျီတဘျီလၢ SAC ခွဲၣ်အူပုၤဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အဂၤခံဖျါ လၢမ့ၢ်ဝဲပုၤသဝီဖိအတၢ် န့ၣ်လီၤ. ဖဲ လၢအီၤကထိဘၢၣ် ၂၀၂၂နံၣ်န့ၣ်, SAC ခွဲၣ်အူဝဲ ဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ ဧ---သဝီ, ဒီး ဝ---သဝီ, ပူကဒိကရူၢ်, ကွဲးထီၣ် ကီၢ်ဆၢပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးလၢအပူၤကွဲၣ်ခံဘျီန့ၣ်, တၢ်ခွဲၣ်အူထီၣ်ဝဲ ဟံၣ်ခဲလၢၣ် ကအိၣ်လၢ ၁၇ဖျါ လၢသဝီခံဖျါ အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူဂ် (KHRG) အဂ္ဂိဖုန်ကိတ်

ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူဂ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျၢတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၤထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုးသဝီဖိတဖုၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အဂ္ဂိအကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖုၣ်အံၤ ဒ်သိးကပ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖုၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘၣ် ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ပာ်သးသ့ၣ်တဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖုၣ်ဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org) အပူၤသ့ၣ်ဒဲဒဲန့ၣ်လီၤ.